
Zápis z jednání komise Zdravá Dvacítka a strategický rozvoj  

Číslo jednání: 6/2023 

Datum konání: 15.11.2023  

Přítomni: Hana Čížková (předsedkyně), Amália Klímová, Josef Straka 

Hosté: Veronika Jáně, koordinátorka  projektu Zdravá městská část a MA21 

Jednání se konalo v Kulturně komunitním centru, Náchodská 754 od 17 hodin 

 

Body jednání: 

1. V. Jáně informovala přítomné o výsledku hlasování – participativní 

rozpočet. Zvítězil projekt Lanový park. 

2. Dále V. Jáně informovala o odvolání členky komise Lenky Friedelové. 

Návrh na doplnění komise za HOP podá  A. Štrobová. 

3. A. Klímová se dotázala mezi sousedy v místě svého bydliště (oblast 

křížení Otovické a Chodovické) na problémy nebo nápady na zlepšení, 

které by chtěli společně s MČ řešit. Mimo jiné je to např.: zlepšení 

nepěkného vzhledu autobusové zastávky Lukavecká, pořízení přístřešků 

na kontejnery s odpadem, revitalizace parku u nádraží a okolí nádraží, 

realizace cyklostezky podél trati. 

Setkání s občany přímo na místě, po schválení RMČ, navrhujeme na 

březen 2024. 

4. H. Čížková upozornila na trvající neaktuálnost informací a dokumentů 

týkajících se členství naší MČ v Národní síti zdravých měst a 

zveřejněných v Dataplánu NSZM. 

Dobrá praxe – poslední projekt Komunitní zahrada je ze září 2020. 

Dokumenty – v 6 sledovaných oblastech jsou dokumenty z let 2016 – 

2021. 

To se týká i Strategického plánu rozvoje MČ Praha 20 a jeho Akčního 

plánu (2020). 

Akční plán je soubor projektových záměrů a aktivit k realizaci v letech 

2021–2023, je zpracován akční plán na další roky?  

 

V následné diskusi přítomní konstatovali, že: 

- V komisi chybí zástupce samosprávy, který by dokázal zodpovědět 

dotazy členů komise. 

- Členství v NSZM je v posledních letech ze strany MČ čistě formální, 

nezpracovává se Plán zlepšování ani Hodnotící zpráva, chybí příklady 

Dobré praxe atd. Zveřejněné dokumenty jsou staré několik let – viz. 

výše.  



- Přes chybějící spolupráci s NSZM koordinátorka v průběhu roku 

realizuje dostatečný počet akcí v rámci projektu Zdravá městská část 

Horní Počernice. Jejich výčet za rok 2023 předloží na příštím jednání 

komise. 

5. Tyto skutečnosti vedly k otázce, zda má pro městskou část význam setrvat 

v NSZM (J. Straka).  

H. Čížková vyzdvihla přínos členství MČ v NSZM zejména z důvodu 

možnosti vzdělávání a čerpání zkušeností z jiných měst a MČ. Členům 

NSZM jsou nabízeny vzdělávací programy jako např.:  

 

• Škola NSZM probíhá 3x ročně. Jde o akreditovaný vzdělávací 

program (MV). 

Současně probíhá tematické setkání politiků Zdravých měst z celé 

republiky. 

• Pravidelná eRozvojovna – online konzultace pro koordinátory. 

• Online metodika NSZM s řadou praktických návodů 

 

Termín příštího jednání: středa 17.1.2024 od 17 hodin v Komunitním centru HP 

Zapsala: Hana Čížková 

 

 

 

 

 

 

 


